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Beszámoló a Hikari Aikido Sportegyesület működéséről és terveinek bemutatásáról 
 
 
 
 

Tisztelt Humán Bizottság! 
 
 
A Bizottság a 2015. évi munkatervébe napirendjére tűzte a városi sportegyesületek 
tevékenységére vonatkozó beszámolókat. A mellékletben olvasható a Hikari Aikido 
Sportegyesület szakmai beszámolója, valamint a jövőre vonatkozó terveinek bemutatása. Az 
ülésen az egyesület képviselője meghívottként jelen lesz, ahol lehetőség nyílik további 
kérdések megvitatására. 
 
Kérem a Tisztelt Bizottságot szakmai beszámoló megtárgyalására és határozathozatalra. 
 

Szekszárd, 2015. november 19. 

Csillagné Szánthó Polixéna 

   Humán Bizottság elnöke 
  



3 

15elot107 

Határozati javaslat 
 
 
 

Tárgy: Beszámoló a Hikari Aikido Sportegyesület működéséről és terveinek bemutatásáról 
 
 
 

1. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Humán Bizottsága a 

Hikari Aikido Sportegyesület szakmai beszámolóját elfogadja. 

 

2. A Bizottság megköszöni az egyesület eddig végzett munkáját és a jövőre vonatkozó 

tervek megvalósításához sok sikert kíván. 

 

3. A Bizottság felkéri a Hikari Aikido Sportegyesületet, hogy a jövőre vonatkozóan is 

keressen pályázati lehetőségeket működésükhöz, illetve rendezvényeik 

szervezéséhez. 

 

 

Határidő: 2015. november 23. 
 

Felelős:  Csillagné Szánthó Polixéna HB elnök 
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1.számú melléklet 
 

Egyesületünk a Hikari Aikido Egyesület 2002 óta működik városunkban,kezdetben kizárólag 

Egyesületünk a Hikari Aikido Egyesület 2002 óta működik városunkban,kezdetben kizárólag 

klasszikus harcművészeti oktatással foglalkoztunk,-aikido-(innen az egyesület neve is),de az 

elmúlt évtizedben bekapcsolódtunk a nem olimpiai birkózó fogásnemek  világába. 

Első áttörő sikerünk 2010-ben edzőnk Szőts Gábor veterán világbajnoki győzelme volt 75kg-

ban (no gi grappling birkózás),azóta korosztályos és felnőtt versenyzőink számtalan sikert 

értek el a hazai és nemzetközi versenyeken-országos,Európa –és világbajnokságokon. 

Versenyzőink több szabályrendszerben is elindulnak sok sikerrel. 

-gi grappling (az egykori FILA,most UWW- Nemzetközi Birkózó Szövetség égisze alatt) 

hasonló öltözet ,mint a judóban, - a versenyzők állva kezdenek és a földön pontszerzéssel 

vagy kopogtatással győzhetnek,- a láb és a kis izületek :- csukló,boka is szabadon támadható 

-no gi grappling (az egykori FILA,most UWW- Nemzetközi Birkózó Szövetség égisze alatt) 

öltözet rövid nadrág,elasztikus felső, ruhafogás tilos-szabályok azonosak a gi grappling-gel) 

-brazil jiu jitsu(IBJJF)- professzionális földharc gí- ben- övfokozati és korosztályos 

kategóriák 

(három alkalommal mi rendeztük Szekszárdon az utánpótlás magyar bajnokságot ebben a 

fogásnemben,ebből egy alkalommal  a Nemzeti Tehetség Program támogatásával) 

-judo newasa (a judo földharc része,láb nem támadható) 

-polydamas (önvédelmi formagyakorlat-(az egykori FILA,most UWW- Nemzetközi Birkózó 

Szövetség égisze alatt) 

-combat wrestling (a szabadfogású birkózás egy olyan változata ahol megengedett a fojtás és 

a feszítés) 

Sikeres felnőtt versenyzőink:Tóth Máté,Rőfi Gyula,Szőts Gábor,Dömötör Donát,Bodor 

Norbert,Székely Ferenc 

Sikeres U18-as versenyzőink:Molnár Tamás,Földesi Bálint,Grosch Levente,Kelemen 

Zétény,Zsitvai Kata,Takács Bendegúz,Horváth Kevin 

 

Egyesületünkben nagyon sokan vannak, gyermekek és felnőtt korúak akik nem vesznek részt 

versenyeken, kizárólag hobbiból űzik sportunkat egészségmegőrzés céljából így közel 50-60 

szekszárdi polgár rendszeres testmozgásához járulunk hozzá. 

Kiemelt figyelemmel fordulunk azok felé akik valamilyen ok miatt hátrányos helyzetük okán 

nem tudják látogatni edzéseinket. 

Ennek okán tartottunk a szekszárdi Szivárvány Általános Iskolában bemutató sportnapot, 

majd ingyenes foglalkozásokat. 

Jó kapcsolatot ápolunk a szekszárdi Cinka Panna Roma Tanodával, náluk is tartottunk 

programokat. 

. 

Mivel sportágunkat a magyar Birkózó Szövetség felügyeli,felkérést kaptunk a szövetségtől 

arra,hogy újra indítsuk az évtizedek óta halott tolna megyei szabad és kötött fogású birkózást 

utánpótlás szinten-ennek érdekében mentorunkat Növényi Norbert olimpikont Szekszárdra 

hívtuk bemutató edzést tartani-valamint vezető edzőnk megszerezte az olimpiai 

fogásnemekhez kapcsolódó edzői végzetséget. 

Sajnos folyamatos problémát jelent az edzések helyszíne és amíg nem tudunk állandó helyet 

szerezni, a szövetségtől nem kapunk olimpiai szőnyeget. 
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  Használt judo tatamikon tartjuk az edzéseket és minden alkalommal újra fel kell szedni és 

lerakni.(a birkózó szőnyeg valamivel vastagabb,így a judo tatami az olimpiai fogásnemekre 

nagy kockázati faktor.) 

Az elmúlt 13 évben gyakoroltunk garázsban,fűtetlen raktárban (volt volán bontó) iskolában, 

tavalyi évben az óriási terembérlet és a beázások miatt hagytuk ott a városi sportcsarnokot. 

Jelenleg a volt borkombinát épületében a Waldorf Iskola torna szobájában tartjuk 

foglalkozásainkat. 

Problémáink egyik kulcspontja,hogy évek óta küzdünk azért,hogy a helyi írott sajtó közölje 

eredményeinket-ami nagyon szűkszavúan napjainkban már működni látszik- a tapasztalat azt 

mutatja,hogy egy megyei foci mérkőzés jóval nagyobb hírnek számít,mint egy európa vagy 

világbajnoki helyezés,legyen az korosztályos vagy felnőtt. Ennek a kellemetlenségnek a 

hátterében egyedül az újságírói tudatlanságot és képzetlenséget látjuk, mely az új 

szabályrendszerekkel esetleg sportágakkal nem hajlandó foglalkozni. 

Fő csapásvonalunk a grappling (az egykori FILA,most UWW- Nemzetközi Birkózó 

Szövetség égisze alatt) 2006 óta létező szabályrendszer,egyesületünk versenyzői 2008 óta 

töretlenül bent vannak a magyar válogatottban Tóth Máté ,Rőfi Gyula nemzetközi klasszisnak 

számít súlycsoportjában,edzőnk pedig Szőts Gábor a legeredményesebb veterán versenyző 

hazánkban a sportágban 3x világbajnokként a testnevelési egyetem grappling oktatói 

tanfolyamának tananyag írója és vizsgáztatója. 

 

Összefoglalva eredményeinket megsokszorozhatnánk,ha megfelelő körülmények közt 

tudnánk edzeni és nem lennénk a tolna megyei írott média mostoha gyerekei. 

 

 

2015-11-05                                                               HAE 

 

 

 

 

 

 


